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Nieuwsbrief 46 – December 2014 
 
 
 

 
Uitnodiging Nieuwjaarsbijeenkomst 

zondag 18 januari 2015 
van 14.00 – 16.00 uur 

in het Watersportcentrum Sloterplas 
Christoffel Plantijngracht 4 

 
Met uitzicht op onze prachtige Sloterplas 
presenteren wij, onder het genot van een 
drankje en hapje, onze  – vers van de pers – 
gedrukte Sloterplasvisie. Ook zullen wij met u 
van gedachten wisselen over de plannen voor 
de renovatie van Café Oostoever die onlangs 
bij het stadsdeel bekend zijn gemaakt.        
 
     Wij zien uw komst van harte tegemoet! 

 
 
Café Oostoever en platform  
 
Uit het Stadsdeelnieuws hebben wij ver-
nomen dat het café verkocht is aan de 
huidige huurder die het gaat verbouwen  tot 
een meer aantrekkelijke horecavoorziening. 
De vergunning zal begin 2015 worden ver-
leend. De uiterlijke kenmerken van het 
Slebos-ensemble zullen behouden blijven. 
Alleen de open doorgang naar het platform 
onder het café  zal met glas worden dicht- 
gezet ten behoeve van uitbreiding van het 
café en een buitenterras op het platform.        
 
Het stadsdeel is van plan om voorafgaand 
aan deze verbouwing de (stippen)tegels van 
het platform opnieuw te produceren en te 
leggen, in de oorspronkelijke vorm. Helaas 
zullen hierdoor enkele bomen achter het 
platform sneuvelen. Hun 'stabiliteits-wortels' 
liggen vlak onder de tegels. Wij zullen 
worden betrokken bij de keuze van nieuwe 
bomen. 

Verslag excursie Kanotocht en bezoek 
aan het Boostergemaal 
 

 
De geplande vaarroute naar het Rembrandt- 
park kon op 4 oktober niet bevaren worden. 
Waternet had er kort daarvoor meerdere 
dammetjes aangebracht om onderzoek te 
kunnen doen naar een vervuilingsbron in het 
water. Maar dankzij het organisatietalent van 
Wouter van der Wulp en het prachtige weer 
beleefden we toch een geslaagde middag. 
Om 13.00 uur trokken ca. 20 mensen per 
fiets naar het Landje in het Rembrandtpark, 
waar we vriendelijk ontvangen werden en 
gebruik mochten maken van de roeiboten, 
kano’s en waterfietsen om het park vanaf het 
water te verkennen. Het Landje is een bouw-
speelplaats waar kinderen van 6 tot 14 jaar 
hutten bouwen, dieren houden, vlotje varen 
en nog veel meer. 
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Nadat ook de  leden van de kanovereniging  
zich – kanoënd via een grote omweg – bij 
ons hadden gevoegd, gingen we op pad voor 
een rondleiding bij het boostergemaal. Dit 
pompstation voor het doorspuien van 
rioolwater ligt aan de Postjesweg ter hoogte 
van de brug waar park, water en weg elkaar 
kruisen en bevindt zich grotendeels onder de 
grond. We werden er rondgeleid door Ger 
Verwoert van Waternet die toelichtte wat zich 
ondergronds allemaal afspeelt. Om het 
rioolwater naar de rioolwaterzuiveringsin-
stallatie Amsterdam West (rwzi)  te pompen 
is dwars door Amsterdam 49 km onder-
grondse persleiding  aangelegd. Vier krach-
tige boostergemalen jagen het water met een 
druk van 1 bar door deze leidingen. Indruk-
wekkend om zo’n boostergemaal van nabij te 
beschouwen. Eenmaal terug op het Landje 
bezochten we verschillende hutten en was 
het nog lang nagenieten in de zon met een 
hapje en een drankje.  
 

Op zondag 17 mei 2015 zullen we alsnog    
de oorspronkelijk geplande kanotocht houden   
en de vaarroute in het zonnetje zetten.      
Noteer dit alvast in uw nieuwe agenda.       
In de volgende nieuwsbrief hierover meer. 
 
Verslag excursie met het Rabootje  
 
Op zondagmiddag 2 november vertrokken we  
vanaf de steiger bij de Drijfsijs voor een 
vaartocht over de Sloterplas onder leiding 
van schipper Richard Verkerk en natuurgids 
Karel Bos.  

foto: Oebe Rombout 
 
Met een volle boot werd  het een heerlijke 
tocht. Prachtig om de Sloterplas en het 
Sloterpark vanaf het water te ervaren. Voor 
enkele opvarenden was het de allereerste 
keer, anderen hadden de tocht al vaker 
gemaakt. Iedereen genoot volop van al het 
moois dat plas, park en de natuur ons te 
bieden hebben.  

 
Evenementenplaag 
 
Notitie VVS: Evenementen Sloterpark 2014 
Wij hebben deze notitie verstuurd naar de 
Centrale Stad en de Bestuurscommissie van 
Nieuw-West. De tekst is te vinden op onze 
website. Hieronder volgt een samenvatting. 
Conclusie: 

Alle evenementen van 2014 hebben wij 
geïnventariseerd en alle voor- en nadelen 
beschreven. Hieruit blijkt dat rondom de 
Sloterplas kleinschalige evenementen heel 
goed gehouden kunnen worden, met name 
op een verharde ondergrond. Bij betere 
communicatie en handhaving wordt geen 
schade aan het park en nauwelijks overlast 
voor omwonenden veroorzaakt. Maar anders 
is het met de grote Dance Events: Colour 
Run, Mystic Garden en Loveland met resp. 
10.000, 7.500 en 20.000 bezoekers.  
Afsluitingen: 

In totaal werd voor deze dancefestivals 
gedurende 23 dagen een deel van het park 
afgesloten, vooral in de weekends. Men was 
verkeerd geïnformeerd over de Colour Run, 
het zwembadeiland werd onaangekondigd    
4 dagen afgesloten. Ook kregen lang niet alle 
omwonenden de bewonersbrief. Bij Mystic 
Garden stonden fietsers en wandelaars mid-    
den in het park opeens voor een afsluiting.  
Schade aan het park: 

Na afloop van de Color Run waren, behalve 
de grote gekleurde plekken overal kleine 
plekken groen, blauw en roze te zien en 
enkele dagen later was het water bij het 
zwembadeiland veranderd in één grote drab.   
Voorafgaand aan Mystic Garden werden al 
beschadigingen op het terrein vastgesteld, 
waarschijnlijk eerder veroorzaakt door de 
Colour Run. Tijdens de opbouw van Mystic 
Garden reden vrachtwagens zonder rijplaten 
op het gras en op het zwembadeiland tussen 
de bomen door.  Na het festival was het gras 
daar voor het grootste deel verdwenen. Ook 
Loveland komt met zware vrachtwagens het 
park in waarbij ondanks de rijplaten het gras 
langs de paden kapot wordt gereden. Dit 
veroorzaakt blijvende schade. Ook raken de 
betonnen randen langs de oever van het 
zwembadeiland steeds meer beschadigd.   
Geluidsoverlast: 

Het afgelopen jaar veroorzaakten de drie  
dancefestivals geluidsoverlast bij de omwo-
nenden. Bij de Colour Run klonk per colour 
plek drie uur lang (harde) muziek en vanaf 
het zwembadeiland was zelfs gedurende acht 
uur sprake van geluidsoverlast. Zowel bij 
Loveland als bij Mystic Garden is door middel 
van  metingen vast  komen  te staan  dat het  
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maximaal toegestane geluidsvolume meer- 
maals aanzienlijk werd overschreden.  
Diversen:  
Bij de Colour Run was behalve geluids-
overlast ook sprake van parkeeroverlast en 
rommel in omliggende straten, veel meer dan 
het vorig jaar. Mystic Garden liet rommel 
achter op het festivalterrein. 
 

 
 

Tot slot: 

In de afgelopen maanden waren er veel 
discussies in de media tussen voor- en te-
genstanders van de evenementen (vooral de 
dancefestivals) in Amsterdamse parken.  
Het mag duidelijk zijn dat het niet een 
obsessie van de Vrienden van de Sloterplas is 
om zich te verzetten tegen grootschalige 
evenementen in het Sloterpark, maar dat 
verenigingen en omwonenden van alle par-
ken in Amsterdam zich verzetten tegen het 
groeiende aantal van zulke evenementen.  
Dat de Amsterdamse gemeenteraad zich wil 
profileren als dé evenementenstad van 
Nederland staat haaks op het belang van ook 
de gemeenteraad om zich te profileren als 
groene stad, die zich om de gezondheid van 
haar inwoners bekommert. Het belang van de 
evenementen (commercialisering van par-
ken) staat, naar het zich laat aanzien, bij de 
gemeenteraad hoger in het vaandel dan ge-
zondheid en natuur. Ook lijken organisatoren 
van de festivals zich steeds minder aan- 
gesproken te voelen om de schade te 
herstellen. Bij ieder evenement zien wij de 
kwaliteit van het park verder achteruit gaan, 
het is een cumulatief proces.  
Wij hebben dan ook met klem verzocht geen 
vergunning meer af te geven voor de Colour 
Run, Mystic Garden en het Loveland Festival 
of voor soortgelijke grote evenementen in het 
Sloterpark.  
 
 
 

Evaluatienota Bestuur Nieuw-West 
Tegelijkertijd heeft ook het stadsdeelbestuur 
een evaluatienota geschreven over de 
evenementen 2014 in heel Nieuw-West. 
Aanleiding hiervoor is de toename van het 
aantal  vergunningaanvragen voor evene- 
menten, vooral voor dancefestivals. Hieruit 
blijkt dat de gretigheid waarmee het bestuur 
festivals wil binnenhalen en bv. te late aan- 
meldingen toch toelaat, ook de ambtenaren 
voor problemen stelt. De nota stelt voor 
juridische knelpunten op te lossen, zoals het 
veranderen van het bestemmingsplan, om  
o.a. de Hoofdgroenstructuur-terreinen te 
kunnen herbestemmen als festivalterrein en 
het vereenvoudigen en zo verkorten van  de 
vergunningaanvraag. Om te vermijden dat 
ondernemers een duur bureau moeten 
inhuren moet een stadsdeelecoloog klaar 
staan voor het flora-en fauna onderzoek. De 
overschrijdingen van de geluidsnorm door 
Loveland wil men voorkomen door opname 
van een dwangsomclausule in de vergunning.   
Inspraak VVS 

Bij de bespreking van deze  bestuursnota in 
de voorbereidende commissie B op 10 de-
cember heeft de VVS ingesproken. Zo ook  
de Vrienden van het Rembrandtpark en De 
Oeverlanden. Zij trokken fel van leer over de 
schade aan de flora en fauna en de overlast 
door de grote evenementen en pleitten, 
evenals wij, voor het behoud van het groen 
en het niet toestaan van de dancefestivals in 
de parken. Uiteraard zijn wij ook fel tegen 
veranderen van het bestemmingsplan en ver- 
gemakkelijken van de vergunningaanvraag. 
Achmed Baâdoud beloofde op zoek te gaan 
naar een geschikter festivalterrein: hopelijk is 
het zijn bedoeling om de bestaande festivals 
uit de parken daarheen te laten verhuizen. 
 
Toegevoegd kan nog worden dat tijdens een 
bijeenkomst van de Partij van de Dieren (de 
enige partij in de Centrale Stad die zich 
ongerust maakt over de toename van het 
aantal evenementen, ofwel de festivallisering 
van parken en natuur) door Hans Kaljee, de 
bomenexpert van de stad, is benadrukt dat 
de bomen in de parken van Amsterdam 
gevaar lopen bij een te zware belasting (van 
bijv. vrachtwagens). Vanwege de opbouw 
van de Amsterdamse (veen)bodem en de 
hoge grondwaterstand maken de bomen een 
vlak onder het maaiveld liggend, breed 
wortelpakket, waardoor ze zeer gevoelig zijn 
voor grote plaatselijke belasting. Ze zullen 
daardoor langzaam dood gaan. 
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Parkenoverleg 

Dit overleg van (bijna) alle Amsterdamse 
parken, waarin ook wij vertegenwoordigd 
zijn, vond plaats op 13 december in de 
Oeverlanden. Men realiseert zich dat de 
handen ineengeslagen moeten worden, willen 
we het evenementengeweld kunnen tegen- 
houden. Hoe het samengaan van de Amster-
damse parkvrienden kan worden gerealiseerd 
was het belangrijkste onderwerp. Een recent 
product van het parkenoverleg is een Groen-
manifest (of verklaring) waarin in 10 punten 
de grote waarde van het groen van de stad 
wordt benadrukt. 
 
Bezoek aan plas en park Hamburg 
 
Naar aanleiding van de Nieuwjaarslezing in 
januari 2014 is een aantal enthousiaste leden 
en bestuursleden van de Vrienden van de 
Sloterplas in de herfstvakantie naar Hamburg 
getrokken (uiteraard op eigen kosten). Doel 
van de reis was een bezoek aan het park 
rond de rivier de Alster en het Stadtpark. 
Beide parken hebben als voorbeeld gediend 
voor het ontwerp van de Sloterplas en van 
het Sloterpark (en het Amsterdamse Bos). 
 
Hamburg is een bijzondere stad. Gelegen aan 
de Elbe heeft het een directe verbinding met 
de Noordzee. Zo heeft Hamburg zich van 
Hanzestad tot een wereldhaven kunnen 
ontwikkelen. Deze haven bevindt zich in het 
centrum van de stad aan de zuidzijde van de 
Elbe. De havenactiviteiten vormen een 
prachtig decor voor de bijzondere oude en 
nieuwe architectuur zoals Speicherstadt, 
Hafencity en natuurlijk de Elbphilharmonie. 
 

 
Binnen Alster - foto: Wouter van der Wulp 
 
De relatie tussen Hamburg en de Westelijke 
Tuinsteden is vooral te vinden in het ste-
denbouwkundige gedachtegoed van stads-
bouwheer Fritz Schumacher in Hamburg en 
het gedachtegoed van Cornelis van Eesteren 
en Jacoba Mulder in Amsterdam. Beiden zijn 

moderne stedenbouwers met een voorkeur 
voor een organische ontwikkeling met veel 
groen in de stad. In Hamburg ontwikkelde 
Schumacher een stadsmodel met groene 
vingers die tot aan het centrum de stad 
doordrongen. Tijdens ons bezoek aan Ham-
burg hebben we één van de groene vingers 
bezocht: de Binnen Alster, Buiten Alster en 
het Stadtpark.  
 
De Binnen en Buiten Alster zijn een gestuwd 
gedeelte van de rivier de Alster die van de 
hoger gelegen gronden ten noorden van 
Hamburg naar het zuiden, naar de Elbe 
stroomt.  
Het is een prachtige plas, met een parkrand: 
een zelfde model als de Sloterplas en het 
Sloterpark. Ons viel de brede rietkraag (plas-
berm) langs het water op: natuurontwikke-
ling op de grens van land en water.  
Wat een levendigheid op de plas: kano’s, 
zeilboten. Overal kleine haventjes, uitspan-
ningen waar wat gedronken kan worden. Veel 
hardlopers en net als in het Sloterpark ook 
trimtoestellen. Het leek wel of alle gezinnen 
van Hamburg die zonnige zondagmiddag 
rond de Alster aan het wandelen waren.  
 

 
Buiten Alster - foto: Wouter van der Wulp 
 
Hetzelfde beeld was te zien in het Stadtpark. 
Overal mensen, jong en oud, aan het 
wandelen, spelen, koffie drinken in een kleine 
uitspanning in het bos.  
We hebben ons afgevraagd wat het verschil 
met de Sloterplas en het Sloterpark is. 
Volgens ons is dit vooral te vinden in de 
hoeveelheid kleine kiosken die langs de Alster 
en in het Stadtpark te vinden zijn. Overal kan 
even worden gezeten om wat te drinken, een 
ijsje te eten. De locatie van de kiosken is ook 
van belang: bij een trapveldje, speeltuin, 
bloementuin. Niet aan de rand of op een af-
gelegen plek, maar midden in het park op 
een plek waar veel mensen komen.  
In het Stadtpark zijn we zeer hartelijk 
verwelkomd door de vrienden van het Stadt-
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park (Stadtpark Verein): Reinhard, Marianne 
en Heide-Marie. Ze hadden een verrassing 
voor ons in petto: een prachtige wandeling 
met 2 gidsen door het park met als afsluiting 
“kaffee mit kuchen” in het Vereinhaus. De 
gidsen hebben ons alles verteld over het 
ontstaan van het park, de verwoestingen 
tijdens de Tweede Wereldoorlog, het herstel 
en het huidige gebruik van het park. Daarbij 
hebben ze ons vele historische foto’s laten 
zien en vele anekdoten verteld.  
 

  
Bakstenen bastion - foto: Wouter van der Wulp 
 
We zijn langs de bastions bij de entree 
gelopen. Deze lijken sprekend op de rode  
bakstenen bastions van de Sloterplas. 
Er is een populaire speelvijver met model-
boten. We hebben het gehad over de zwem-
waterkwaliteit van de waterpartij in het 
Stadpark. Ook daar hebben ze last van 
blauwalg, zij het in mindere mate omdat het 
water in verbinding staat met de Alster.  
We hebben de niet meer in gebruik zijnde 
botenaanlegplaats voor de entree gezien. 
Marianne en Reinhard (de gidsen) hebben 
ons verteld over de toentertijd vernieuwende 
ideeën in het ontwerp van het park: iedere 
klasse kon van het park genieten, maar ieder 
wel op een eigen stuk in het park!  
We hebben gedwaald door de rozentuin en de 
strakke geometrische vormen van de tuinen 
bewonderd. Verder in het park hebben we 
stilgestaan bij de vele kunstwerken.  
We hebben een ijsje gegeten in de grote 
speeltuin. We hebben de prachtige bloemen 
in het park bewonderd. Alle bloemen worden 
gekweekt in de eigen kwekerij. Een dergelijk 
kleurrijk geheel zou ook een prachtige 
toevoeging in het Sloterpark zijn. Ook de 
gebouwen in het park zijn onder architectuur 
gebouwd. We herkenden de baksteenarchi-
tectuur van Fritz Schumacher zelf in de wa-
tertoren (nu sterrenwacht) op het hoogste 
punt in het park, maar ook in de Trinkhalle  
voor het drinken van water (was in de jaren 
1920 helemaal in de mode in Hamburg).  

 
Één van de vele kunstwerken in het park 

 
We hebben genoten van het weidse uitzicht 
over de Festwiesen die helemaal niet meer 
voor grote evenementen als dancefestivals 
gebruikt mag worden. Er waren te veel klach-
ten van omwonenden en er was te veel scha-
de aan het park. 
 
Ten slotte eindigden we onder het genot van 
een kop koffie en koek in het “boshuis’ van 
de vrienden van het Stadtpark.  
De Stadtpark Verein is zeer gelukkig met het 
prachtige pand in het park van waaruit ze 
hun activiteiten ontplooien. De vereniging 
heeft ongeveer 250 leden waaronder veel 
actieve vrijwilligers. Door de nauwe con-
tacten van enkele (bestuurs)leden met de 
gemeente en de regio lukt het de Stadtpark 
Verein om een belangrijke speler in de be-
leidsvorming van het Stadpark te zijn.  
Zo hebben ze dit jaar zeer veel activiteiten 
voor het 100-jarige bestaan van het park 
georganiseerd en hebben ze zelfs een boek 
over de geschiedenis van het park uit kunnen 
geven. De vrijwilligers van de Stadtpark 
Verein fungeren ook als gids voor rondlei-
dingen door het park. Met deze rondleidingen 
verdient de vereniging geld. Met dat geld 
wordt het “boshuis” onderhouden. De huur 
wordt door de gemeente betaald. 
Na een gezellige en leerzame middag werden 
we door de Vrienden van de Stadtpark Verein 
uitgezwaaid.  
Wij danken de vrienden in Hamburg voor hun 
hartelijke ontvangst en hopen ze ook eens in 
ons Sloterpark te kunnen rondleiden. 
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Kroniek Osdorper oevers, deel 25 
 
In onze voorgaande nieuwsbrieven  hebben 
wij u geïnformeerd over de ontwikkelings- 
plannen voor de Zuidwestoever. Inmiddels 
zijn de werkzaamheden aan de kademuren 
gestart. 
 
Bomennieuws  
 
Door graafwerkzaamheden voor de aanleg 
van een stadswarmteleiding tussen Noor-
derhof en het Noorderhaventje zijn de wor-
tels  van  de iepen langs het Rondje  dermate 
beschadigd dat de twee rijen iepen aan 
weerszijden van het fietspad mogelijk gekapt 
moeten worden, omdat ze dreigen om te 
vallen. Wij wachten met spanning af. 
 
Tuin van Torenwijk 
 
Deze tuin, aangelegd in de stijl van Mien 
Ruys, loopt recht tussen de groepen flats 
Ruimzicht en Vrijzicht door, over het Rondje 
naar een, langs de waterkant liggende, be-
tegelde brede strook met banken. De tuin is 
een belangrijk  onderdeel van het Torenwijk-
ontwerp en daarmee een belangrijk 
onderdeel van het ontwerp van de Sloterplas 
en haar oevers. Door weinig onderhoud is de 
tuin erg verwilderd. Enkele bewoners zijn al 
begonnen met wieden. Inmiddels heeft de 
afdeling Groenbeheer een  onderhouds- 
vriendelijk renovatieplan gemaakt waarin een 
deel van  de bloemen en struiken moeten 
wijken voor gras. De bewoners zijn hiertegen 
in opstand gekomen en ook wij zullen ijveren 
voor behoud van de originele  beplanting. 
 
Zand op de grasvelden 
 
Onlangs heeft in het hele Sloterpark op de 
grasvelden een verticale drainage plaats- 
gevonden door middel van: 
1. het uitstrooien van zand 
2. het maken van gaten in de grasmat met 
holle  buisjes waardoor de 'klei' en de gras-
wortels omhoog komen 
3. het vermengen en gelijkmatig verspreiden 
van het zand en deze grond. 
Het doel is de grasvelden beter water door-
laatbaar te maken en het gras sterker. Oud 
gras heeft een dichte wortelstructuur. Het 
zand dwingt  het  gras in  plaats van het ma-
ken van wortels zijn energie te besteden aan 
het groeien.  
 

Oproep website Vrienden Sloterplas 
 
Wie van onze leden wil de komende tijd onze 
website (programma Joomla) met nieuwtjes 
up-to-date houden? Tijdsbeslag is ongeveer 
een uur per week. Meldt u aan per e-mail. 
post@vriendenvandesloterplas.nl 
 
Nieuwsbrief digitaal 
 
Wilt u de Nieuwsbrief voortaan digitaal ont-
vangen, laat het ons per e-mail weten! 
 
 

 
 
 

 
 

Het bestuur wenst u allen 

een goed en groen 2015! 

 

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 - 1062 BM Amsterdam  
 Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  
 IBAN: NL86INGB0009590123 

 
Op onze website vindt u de nieuwste berichten en deze Nieuwsbrief met foto’s in kleur. 

www.vriendenvandesloterplas.nl 


